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ORSZÁGGYŰLÉSI KÉPVISELŐ

Írásbeli választ igénylő kérdés !

dr . Kövér László
az Országgyűlés elnöke részére

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgy űlésrő l szóló 2012 . év i
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekrő l szóló
10/2014 . (II . 24 .) OGY határozat 124. § (1) bekezdésére kérdést kívánok benyújtani Orbán Viktor
miniszterelnökhöz

„Miként készítik elő a helikopterbeszerzésről szóló kormányzati döntést? ”

címmel, amelyre a választ írásban kérem .

Tisztelt Miniszterelnök Úr !

Siklósi Péter, a Honvédelmi Minisztérium védelempolitikáért és védelmi tervezésért felel ős helyette s
államtitkára december 6-án arról beszélt a Magyar Hírlapnak adott interjúban, hogy „minden ellenkező
sajtóhírrel és szóbeszéddel szemben továbbra is napirenden van szállítóhelikopterek beszerzése " .
Államtitkár úr a tervezett beszerzéssel összefüggésben az alábbiakat fejtette ki : „Itt olyan tételekről
beszélünk, amelyeket képtelenség kigazdálkodni a honvédség kasszájából . A becslések alsó hangon is
nyolcvan, rendesen pedig kétszázmilliárd forintról szólnak, miközben a teljes 2014-es költségvetésün k
kétszáznegyvenmilliárd forint körül jár. Ez annyit tesz, hogy a kormánynak kellene a zsebébe, azaz a
központi büdzsébe nyúlnia. ”

Budapest, 2014 . december ;

	

Tisztelt Elnök Úr !

Tehát a helikopterek beszerzésérő l szóló döntés jóval túlmutat a Honvédelmi Minisztériu m
kompetenciáján, és összkormányzati szempontokra figyelemmel kormányszintű döntés követel meg .
Erre figyelemmel kérdezem tisztelt Miniszterelnök Urat, hogy milyen formában készítik el ő a
helikopter-beszerzésről szóló kormányzati döntést? Létrehoznak-e erre a célra külön tárcaköz i
munkacsoportot, szakmai el őkészítő bizottságot vagy a „normál” kormányzati döntéshozatal i
mechanizmusokat fogják alkalmazni? Hende Csaba honvédelmi miniszter 2013 májusában tet t
ígéretének megfelel ően pályázati eljárás eredményeként fogja a Kormány kiválasztani a szállítót, vag y
Miniszterelnök Úr ezúttal is szűk körben maga fogja meghozni a döntést, mint az a Gripen beszerzé s
esetében is történt?

Demeter Márta
országgyű lési képviselő
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